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 הועדה למניעת השימוש בסמים ואלכוהול - 2019לשנת  14סיכום ישיבה מס' 
 4.9.19מועד : 

 משתתפים :
 יו"ר הועדה -סגן ומ"מ ראש העיר  –ניר קריסטל 

 חברת מועצת העיר –איילת סגן 
 מזכירת הועדה  -ראש צוות נוער וצעירים באגף לשירותים חברתיים  –ג'וליה האנטר 

 הממונה העירוני לטיפול בתחום הסמים והאלכוהול –אמיר עייש 
 הרשות הלאומית למלחמה בסמים ואלכוהול –אסף כגן : מנהל מרחב השרון 

 מנהלת מחלקת החינוך העל יסודי –דפנה עשת 
 טרובסקימנהל ביה"ס התיכון ע"ש אוס –שי שטרן 
 מנהלת חטה"ב "השרון" –רעיה לוי 

 מנהלת מחלקת נוער וצעירים –סיגל מצר תלמי 
 המחלקה לנוער וצעירים –מנהל יחידת אירועים והכנה לצה"ל  –מיכל נדלר 

 תושב העיר, לשעבר ראש אגף קהילה ברשות הלאומית למלחמה בסמים ואלכוהול –יעקב נוי 
 תושבת העיר, מנחת קבוצות הורים –אורלי בילו 
 תושבת העיר, מנחת קבוצות הורים –יונית ספיר 

 נציג ציבור –מוטי צווילינג 
 נציגת ציבור –לימור אלקבץ 

 נציג ציבור –דידי טל 
נציגת ציבור,  –מנהלת המחלקה לקידום נוער, ברון סמדר  –חבר מועצת העיר, תמר קנימח  –: ארז ברט נעדרו 

 נציגת ציבור –מירטה הרטשטיין 
 

 מהלך הדיון : .א
זה.  ומר אמיר עייש לתאר את הפעילות הלאומית והעירונית בנושא כגןבתחילת הדיון התבקשו מר אסף 

את תפקידה  על איך הם רואים, בהמשך כל אחת/ד מהמשתתפים התבקשו לחוות את דעתם על התופעה
 לפעילותה.  תרומתםשל הוועדה ואת 

 אסף כגן : .1
הציג את עיקרי הפעילות של הרשות הלאומית למלחמה בסמים ואלכוהול, אשר עוסקת כיום בראייה 
מערכתית ועבודה מול כל הממשקים העוסקים בתופעות אלה כדוגמת : שיטור עירוני, טיפול ושיקום, 

חרדי, מדריכי מוגנות בבתי הספר, מרכזי צעירים, עבודה קהילתית שירות לאומי לבנות המגזר הערבי וה
 מול "סוכני מידע ושינוי בקהילה", מוצרי אכיפה ועוד.

 אמיר עייש :  .2
הציג את תפקידו החדש כממונה העירוני לטיפול בסמים ובאלכוהול, את המיפוי שהוא מבצע בימים אלה 

 לצורך גיבוש תכנית עבודה עירונית בתחום. 
 סגן :  איילת .3

 מציעה להתחיל לטפל במודעות ההורים החסרה לדבריה כבר מרמת ביה"ס היסודי. 
 מוטי צווילינג :  .4

מציע לקיים דיון אסטרטגי המבוסס על איסוף נתונים ומחקר כל הנדרש כדי להבין את מצבנו העירוני אל 
תאם להגדיר את אופן מול התופעה. יש להגדיר את הפערים הקיימים ברעננה לאחר איסוף הנתונים ובה

 הטיפול בהם ביחס לתקציב.
 אורלי בילו :  .5

מביעה את הצורך בשיפור ההנגשה של המידע להורים. ניתן להשתמש לשם כך ברשתות החברתיות שכן הן 
 מונגשות כיום לרוב הקהל בעיר...נדרשת שטיפת מוח.

  יונית ספיר : .6
טוענת כי ההורים לא יודעים שהבעיה קיימת גם אצלם. זה תמיד אצל אחרים. כאשר חושפים אותם 

 חדים יותר, מודעים יותר, אך לא מגיעים מספיק הורים לפעילויות בנושא.והם בד"כ יוצאים מפ ןלעניי
 יעקב נוי :  .7

מסודרות ברשות הלאומית למלחמה מציג את הצורך לבצע פעילות עירונית כבר מגיל הגן ולכך יש תכניות 
 בסמים ואלכוהול.
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 שי שטרן :  .8
טוען כי עלינו להגדיר תכנית עירונית לגבי מה נדרש לשפר בתחום ולגזור ממנה את מה שניתן לשפר כבר 

 ברמה הבית ספרית. 
א הנושא חייב להיות תחת עיסוק רציף לאורך כל השנה, כאשר המסר צריך להיות חינוך לשימוש נכון ול

 לאי שימוש, שכן לא נמנע את התופעה.
לדבריו הוא רואה תלמידים אשר מגיעים מסטולים לבית הספר בתחילת היום / אחרי ההפסקות. זה ניכר 
בהחלט שהתלמידים חזרו עם זה מחופשת הקיץ והתופעה מתגברת. מתבצעת גם עבודה של בית הספר עם 

 המודיעין המשטרתי.
 סוימת אך יש להורים קושי להתמודד עם זה.לדבריו קיימת מודעות הורית מ

 שי טוען שהשילוב של נוכחות מוגברת של ההורים, של הביטחון והשיטור ושל ההורים הינה מאד קריטית. 
 רעיה לוי :  .9

ואת הקבוצות השונות בתוכה, שכן יש שונות בין קבוצות גם ברעננה וזאת  הנדרש למפות את האוכלוסיי
ותיקים ועולים חדשים, דתיים כדוגמת :  התאמה מול הקהלים השוניםכדי שבהמשך נוכל לעבוד ב

וחילוניים וכד'. יש לטפל הן בהיבט המניעה על ידי מנטורים, אנשים שמכניסים מבחוץ וכד', והן בהיבט 
 של המודעות וההפצה בהתאמת המסר לכל הציבור. 

וים חוסרים של קשר ונכוחות מבחינת מאפייני התא המשפחתי טוענת שיש בהחלט קשר לילדים אשר חו
 הורית.

 לימור אלקבץ :  .10
מעוניינת ללמוד מדיוני הוועדה וכן להביא מידע מהשטח מתפקידה כרכזת שכבת י"א. טוענת שקיים חוסר 
במידע מהמשטרה על התופעה ברעננה וכן שהתחושה של הנוער היא של "מה יעשו לי", קרי שגם המשטרה 

 שה להם כלום.נתפסת בעיני הנוער ככזו שלא תע
 מיכל נדלר : .11

תיארה את הפרויקט של הפופים בחופשת הקיץ, פרויקט אשר משך אליו בני נוער רבים ותרם להם  
לאפשרות בילוי ושיחה עם מדריכי נוער מוסמכים. כמו כן מיכל מתייחסת הן לסחר בסמים והן לנושא 

 השימוש.
  תלמי :-סיגל מצר .12

פעה. בנוסף, אין העברת מידע בין הגורמים בעריית רעננה על טוענת כי אין בידה נתוני אמת על התו
 הפרויקטים השונים / השירותים השונים הקיימים הנוגעים בצורה עקיפה בתופעות הללו. 

 : דפנה עשת .13
זו, ולכן ממליצה להתחיל לעשות ולא לתת עצות.  החברה בקדנציה הקודמת בוועד הטוענת כי היית 

 י"ס ישנה יועצת שמומחית לנושא + מב"סית.הסיפור מתחיל בחינוך. בכל ב
עלינו להביא את הנוער לגישה מושכלת לגבי השימוש. לא נוכל למנוע את התופעה ולכן עלינו להביא את 

הנוער לשימוש בגישה מושכלת. עלינו להבין שהילדים מבולבלים !! יש כיום במדיה ובציבור ריבוי מסרים 
ם אינם יודעים שכן לאנשים מסוימים )חולים( השימוש מועיל וכמובן שלאחרים מזיק. ילדים ונערי

 להבדיל אם כך מהו הגבול ומה ההבדל בין טוב לרע בנושא הזה. 
 מההתייחסות שלנו לצורך צמצום התופעה.  50%הטיפול שלנו מול ההורים חייב לכלול 

 דידי טל :  .14
 טוען כי עלינו לפעול כדי לצמצם את הנזקים למינימום.

  גו'ליה האנטר : .15
 לדבריה אגף הרווחה חווה בנושא זה קיץ קשה ביותר עם בני הנוער. 

טוענת כי חינוך ההורים הינו קריטי וכי יהיה עלינו לפצחי את דרכי הגעה אל הנוער ואת מגוון המסרים 
 לשם כך. 

 
 ניר קריסטל :  –סיכום יו"ר הוועדה  .ב

מוש בסמים ובאלכוהול בהתאם מטרת הוועדה הינה לקדם פרויקטים ופעולות אקטיביות למניעת השי .1
 למדיניות שתאושר על ידי ראש העיריה. 

לא עליהם יוחלט הצוות הזה ישמש כגוף ממליץ לראש העיריה על המדיניות, אך יביא את הנושאים 
  .רק כרעיון גולמי, אלא ברמה מפורטת לכדי אפשרות ביצוע מעשי בשטח
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 לשם כך, אנחנו אכן זקוקים לנתונים.  .2
וועדה נמנה צוות ייעודי אשר יעסוק בהגדרת הנתונים אותם נרצה לאסוף כדי להכיר מתוך חברי ה

 בראש הצוות יעמוד מוטי צווילינג, חבר הוועדה. לעומק את היקף התופעה ברעננה.
 איסוף הנתונים יבוצע בתחומים הבאים :

 על ידי איילת סגן. –מתחום החינוך 
 תלמי-מתחום תנועות הנוער : ע"י סיגל מצר

 מתחום קידום הנוער : באמצעות תמר קנימח.
 מתחום הביטחון : באמצעות אמיר עייש.

 מתחום הרווחה : באמצעות ג'וליה האנטר. 
לאור התחושה כי מדובר בסכנה ברורה ומיידית, כפי שהיטיבו לתאר מנהלי בתי הספר, חברי הוועדה  .3

ולכן הוועדה ממליצה לראש  הביעו בדיון את הצורך לעסוק בנושא הזה בצורה מעמיקה ויסודית
 לכל המאוחר.  2020העיריה לשלב את רעננה בתכנית הלאומית בשנת העבודה 

אחד הנושאים עליהם דובר בין חברי הוועדה הוא היתרון שבהצבת מדריכי מוגנות בבתי הספר, 
יהם מדריכים אשר יוצרים קשר טוב עם הנוער, מסייעים לאיתור מוקדים של שימוש וכן של סחר וביד

 להוות גורם משמעותי בעבודתנו מול הנוער.
 המטרה שלנו הינה מניעה ולא חיסול התופעה.  .4

על רעננה, בתוך כך אלכוהול וסמים, הן תופעות כלל עולמיות אשר עוברות גם על מדינת ישראל ו
 כפי שכבר נאמר, להביא את. ומשכך, אל לנו לשאוף לחיסול מוחלט שכן זה אינו ריאלי, אלא לצמצום

הנוער להבדיל בין טוב לרע ומהו שימוש מושכל )לדוגמא באלכוהול(, וכמובן מתי נדרשת התערבות 
 ועזרה חיצונית על ידי מבוגרים / גורמי הצלה.

ההסתכלות שלנו, אכן צריכה להיות הוליסטית. כפי שציין אמיר עייש, אשר לומד כיום את הנושא  .5
והם: הורים, נוער ופנאי, מוסדות חינוך חומים העירוני, אנו נתמקד ברמה העירונית בארבעה ת

  וקהילה. 
, אני תומך בדעה 2010לאור הניסיון האישי שלי בתחום הטיפול בתופעת האלכוהול ברעננה מאז שנת  .6

וכפי שטוענת דפנה, אני בהחלט מסכים שהם כי עלינו לרכז מאמץ רב מאד בהיבט של ההורים. 
צריכים להוות יעד אסטרטגי עבורנו לטובת המאבק בתופעות הללו. הם אלה החיים ומגדלים את 

, הם האפוטרופוסים החוקיים, הם אלה שחייבים להיות הגורם המוביל. מערכת החינוך הילדים
 במקרה זה היא דווקא הגוף התומך, אבל ללא עבודה ראשונית משמעותית בבית, אין דרך להצליח.

הבעיה הראשית בנושא זה הינה מודעות. ההורים לא בהכרח שמים לב שהילדים מבולבלים מריבוי 
בתקשורת וברוב המקרים כלל לא יודעים איך לגשת לנושא הזה עם הילדים. סמים ד המסרים בעד ונג

פתאום לפנות לילד שלך ולשאול אותו על כך זה מוזר, ועלינו ללמד אותם איך. כמובן שהדבר יבוא 
אחרי הצפה מאסיבית של מידע וקמפיינים שמטרתם להעלות את המודעות לכך שהבעיה הזו בכלל 

 ת ברעננה. חיה ונושמת וקיימ
 

אני מודה לכל המשתתפים על הדיון הפורה והמרתק ועל הסבלנות לקיים דיון משך שעתיים ורבע על 
תודה רבה לג'וליה על חשבון זמנכם הפנוי, בהחלט ראוי להערכה ומעיד על המסירות שלכם לנושא. 

 הארגון. 
 דיון המשך יתואם לחודש נובמבר, עם שובנו מחגי תשרי.

 מברך אתכם ואת כל היקרים לכם בברכת שנה טובה ובטוחה.בהזדמנות זו, 
 

 ,בברכה

 ניר קריסטל                                                                                                                                       
 סגן ומ"מ ראש העיר              

 חזות העיר, תחבורהממונה על           
 הביטחון ופארק רעננה                                                                                                                             

 משתתפים : לוח תפוצה
 מר חיים ברוידא, ראש עיריית רעננה  העתקים:
 מר אריאל הילדסהיימר, מנכ"ל  עיריית רעננה                  
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